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  Lokal uddannelses udvalg ved EUC-Syd 

Industri og værktøjsteknik 

Maskinbearbejdning 
(Svejsning) 

 
Mødedato: Den 18. september 2024 
Mødested: EUCSYD 
Starttidspunkt: KL. 13.30-15.30     
Fraværende m. Afbud: Tobias Andresen  
Fraværende u.  Afbud:  
Deltagende: Alf T. Jakobsen, Jan Christensen, John K. Boisen, Tina 

Johnsen, Peter Jensen, Hans-Christian Carstensen, Karin 
Jespersen og Jørgen Kornbeck 
 

 
Dagsorden: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 

 

Dagsorden: 
  
Punkt 1:  Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud 

/organisation  

Punkt 2:      Meddelelser fra formanden/udvalget 

Punkt 3:      Meddelelser fra skolen 

Punkt 4:      Skolepraktik 

Punkt 5:      LOP, AUB og AMU konsulenter  

Punkt 6:      Nyt fra faglig udvalg og UVM 

Punkt 7       Ekstra punker iht. aftale 

Punkt 8:     Tid og sted for næste møde 

Punkt 9:     Eventuelt 
 
Medlemmer:  
 
Peter Jensen (PJ), Dansk Metal, pjen@linak.com 
Jan Christensen (JC), DI, jc@pehama.dk 
Tobias Andresen (TA), Dansk Metal,   2bi.fodbold@gmail.com 
John K. Boisen (JKB), DI,  John.Boisen@danfoss.com 
Alf T Jakobsen (ATJ) 3F 18fjord@gmail.com 
Tina Johnsen(TJ) TEKNIQ Arbejdsgiverne  tj@j-m-t.dk 
Hans-Christian Carstensen (HCC), EUCSYD, hcc@eucsyd.dk  
Karin Jespersen (KJES) kjes@eucsyd.dk  
Jørgen Kornbeck (JKO), EUC Syd, jko@eucsyd.dk 
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Punkt 1 
Opfølgning på 
referat fra 
mødet og 
angivelse af 
deltagere/afbu
d 
/organisation 
 
 
Punkt 2: 
Meddelelser 
fra formanden 
/næst formand 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Punkt 3:  
Meddelelser 
fra skolen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Ingenting  
 
 
 
 
 
 
Intet nyt fra formanden, der dog kunne fortælle, at JKB have godkendt 
2 industritekniker på Danfoss efter overtagelse CAMPUS Kolding 
Danfoss har ombygget og udvidet faciliteterne i Kolding. Den nye 
campus til 350 medarbejdere og 3 godkendelser af CNC-tekniker til 
Rielsa. 
Der blev hurtigt talt frem og tilbage omkring manglende elever. Der 
blev drøftet forskellige tiltag for at få de unge mennesker til at 
interesseret i industriteknik faget. 
 
Der kom rigtig mange gode ting frem, der kunne arbejdes med, både 
på skolen og i virksomhederne. 
JKB havde dog en bekymring omkring brobygning som lovmæssig 
foregår i 8 klasse, at det er for sent, de unge har allerede valgt 
gymnasiet, mange gange sammen med forældrene, da der er rigtig 
mange unge der ikke ved hvad de skal vælge, så for de en vis ro i at 
vælge gymnasiet. JKB mener der er spild af både tid og penge, når det 
ikke flytter de unge ud i erhvervsuddannelserne.  
Det kom på tale, at der mangler muligheder for at få ”fejedrengen” på 
banen igen, og evt. et nyt navn til skolen i stedet for EUCSYD. 
 
 
 
 
 
 
 
 
JKO fortæller om det nye i bekendtgørelsen i industritekniker 
uddannelsen. Det omhandler betjening af periferiudstyr hvor vi har 
klargjort 2 CNC-drejebænke til UR robotbetjening, 5 akset indeks 
betjening og 3D print. Kan også oplyse om, at vi har købt CAM 
programmet Mastercam, og vil i nærmeste fremtid kunne tilbyde 
undervisning i dette også. 
KJES fortæller om Skills i folkeskolen som er en stor succes. Det kører 
i 8 klasse. Ellers en generel snak om fordele ved skills både DM, EM 
og VM. 
KJES kunne fortælle, at der på GF1 er normal tilgang, dog er der ingen 
GF2 før januar 2025, grundet økonomi. 
Kunne også fortælle, at de unge mennesker har svært ved at flytte til 
andre skoler, de vælger typisk de uddannelser der er på de 
pågældende skoler de går på.  
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Punkt 4:  
Skolepraktik 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Punkt 5:  
LOP, AUB og 
AMU 
konsulenter 
 
 

 

Punkt 6 
Nyt fra faglig 
udvalg og 
UVM  

 

Punkt 7:     
Ekstra punkter 
iht. aftale 
 

Punkt 8:     
Tid og sted for 
næste møde 

 

 

 

Punkt 9:    

Eventuelt 
 

 
I uge 44 vil der være en intern praktik der vil muliggøre at eleverne har 
muligheden for at se til andre uddannelser.  
KJES beretter om VUC der er flyttet ind på EUC og skulle bruge 16 
lokaler, hvilke har betydet en tilgang af elever, der er til stor glæde for 
de mandlige elever på skolen 놴놲놵놶놷놳 
 
 
HCC kunne fortælle, at der kun er 1 SOP elev, der samtidig har fået en 
læreplads på firmaet OTV.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
HCC fortæller, at konsulent kontakter virksomheder i forhold til elever 
og efteruddannelse, og AUB-midler kommer fra virksomhederne selv 
og er med til at lønne konsulentarbejdet. 
 
 
 
 
 
 
Ingenting 
 
 
 
 
 
Ingenting 
 
 
 
Næste møde er hos Johnsens Metalteknik A/S 
Smedevænget 32 ⋅ Guderup 
6430 Nordborg  
Mandag d. 24-02-2025 kl. 13.30 
 
KJES indkalder via Outlook 
 
 
 
JC kunne fortælle, at dette møde nok var det sidste han deltog i. Så 
Jan, tak for godt samarbejde og god vind fremover. 

  
  

Referent: Jørgen Kornbeck. 


